
 

Protokoll från sammanträde med Herefordföreningens 

avelsråd 
 

10-11 november 2017 på Björkhaga, Mullsjö 
    

Närvarande:  

Stefan Oweson (ordf), Maria Andersson, Lennart Svensson, Mats Roos och Birgit Ahlström.  

 

§ 1 Stefan hälsade välkommen och ärendelista upprättades. 

 

§ 2 Det nya prövningstalet, kallat PT, för individprövningen diskuterades och ett preliminärt 

beslut om viktning av de ingående parametrarna sattes till T-tal = 40, Aix = 20, exteriör = 

20, testikelomkrets = 10, marmorering = 6, ryggmuskelarea = 2 och fettdjup = 2. För att 

inte djur med få släktingar i Sverige ska missgynnas, sätts en gräns för säkerheten på Aix 

till 0,3 och är den lägre fördelas Aix-viktningen på övriga parametrar. Innan viktningarna 

och annat fastläggs definitivt, ska avstämning göras bl a gentemot de andra raserna. 

Modellen är avsedd att användas för en ”skuggkörning” på innevarande omgång, men 

kommer inte att användas för godkännande eller rangordning vid kommande auktion. 

  

§ 3 Tyvärr blir det inte möjligt med seminimport av FTF Prospector 145Y och vi beslutade att 

bara erbjuda importsemindoser av Moeskaer Samson 1480 den kommande säsongen.  

 Vi beslutade att ha fortsatt importsamarbete med Moeskaer och uppdrog åt Lennart att ta 

kontakt för att klarlägga villkoren. 

 Det har varit en del problem med härstamningsverifieringen efter Days Calibre, men dessa 

är på väg att lösas. 

 

§ 4 Diskussion fördes om att eventuellt införa krav på maximal födelsevikt för 

stambokföring, men då det framkom flera invändningar, beslutades att i stället satsa på 

information om betydelsen av att inte sälja avelstjurar som har hög egen födelsevikt eller 

på annat sätt kan befaras ge kalvningssvårigheter. Rekommendationen blir att bara 

tjurkalvar som uppfyller kraven för insättning till prövningen bör bli avelstjurar. 

  

§ 5 Utfodringsintensiteten för herefordtjurarna på prövningen diskuterades. Frågan tas upp 

igen vid nästkommande gemensamma möte mellan avelsråd och styrelse. 

 

§ 6 Synpunkten att prövningstjurar som inte blir auktionsgodkända bör slaktas 

diskuterades, men då insättaren av prövningstjur själv äger djuret, kan inget beslut tas i 

frågan. Men rekommendation kan utfärdas att ej auktionsgodkänd tjur i alla fall inte säljs 

till avelsbesättning. 

 

§ 7 Framtagandet av föreningens nya ”Seminguide” redovisades. Kommande nummer av 

tidningen kommer att ha en helsidessammanställning och till Mila i februari ska en ny 

katalog finnas klar i liknande utförande som tidigare. 

  

§ 8 Sammanträdet fortsatte gemensamt med avelsföreningens styrelse.  

  

 

 

  

_________________________________  ________________________________ 

/Birgit Ahlström, sekr./  /Stefan Oweson, ordf./  


